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Zapisnik 

100. sjednica Izvršnog odbora podružnice Hrvatskih autocesta 

Nezavisnog cestarskog sindikata 

  
Izvršni odbor sazvan je redovito, nazočna su 50 od ukupno 57 povjerenika. 
  
  
Dnevni red: 

 
1. Predstavljanje projekta SPEAK UP 

2. Aktualna problematika u HAC-ONC-u, HAC-u i ARZ-u 

3. Razno 

  
Sjednicu je sazvao predsjednik podružnice Anđelko Kasunić. Predloženi dnevni red usvojen 
je jednoglasno, sjednica počinje s radom u 11 sati. 

 
I. Markovina, D. Šantak, I.T. Gotovac, I. Muminović, Z. Bobanović, Ž. Šošnjar, M. Barbir, J. 
Bićanić, D. P. Novoselec, G. Kolar, M. Andrašek, G. Pintek, V. Ožvatić, G. Jovančević, D. 
Franković, R. Kurteš, M. Grčić, D. Vukoje, I. Antunović, J. Rekić, I. Bogeljić, N. Đordić, D. 
Daskal, S. Mrvoš, I. Pintar, T. Dugi, D. Šakić, M. B. Janaček, J. Hovorka, I. Horvat, S. 
Ivanišević, S. Hrvoj, Z. Ćavar, M. Šalina, G. Kokanović, I. Šokčević, D. Koren, N. Pendo, M. 
Kulović, V. Gazivoda, I. Škaro, N. Hižman, S. Kovačić, T. Petrović, I. Valerijev, M. Vrljić, S. 
Slapernik-Cipar, Z. Lovrić, M. Stanić. 

  
1. Predstavljanje projekta SPEAK UP 
  

 

http://www.ncs.hr/


Prezentaciju je vodila Kristina Vlaović, novozaposlena osoba u NCS-u kao koordinatorica za 
promociju i edukativne aktivnosti projekta SPEAK UP. Vrijednost projekta je 853.266,00 kn, a 
njegova će realizacija trajati 12 mjeseci. Cilj projekta je unapređenje socijalnog dijaloga u 
sektoru cestovnog prometa i to kroz nekoliko osnovnih aktivnosti: 

1. Osposobljavanje članova NCS-a putem cjelovitog programa edukacija (9 edukacija za 
sindikalne povjerenike na temu; 25 predavanja za sindikalne članove; edukacija članova 
nadzornog odbora i predstavnika u radničkim vijećima) 

2. Aktivnosti umrežavanja i međunarodna suradnja (uspostava Regionalnog ureda za 
sindikalna pitanja sa sjedištem u Maslenici, Zadarskoj županiji; organizacija Konferencije 
regionalnog udruživanja, studijski posjet francuskom cestarskom sindikatu) 

3. Promocija sindikalnog djelovanja ( kreiranje komunikacijske strategije, internet kampanja, 
kreiranje vizualnog identiteta NCS-a - redizajn logotipa i mrežne stranice, okrugli stol "Čemu 
služe sindikati"). 

2. Aktualna problematika u HAC-ONC-u, HAC-u i ARZ-u 

A. Kasunić - U srpnju se dogodila promjena uprave HAC-ONC-a, razlog je to što nije 
prihvaćen plan poslovanja, a tim je planom bila predviđena ušteda dodatnih 12 milijuna kuna 
(na način da se raskine kolektivni ugovor, no mi na to nismo pristali jer nema jasnog plana u 
kojem smjeru ide HAC-ONC). U kratkom vremenu došlo je do niza problema s novom 
Upravom - stopirana su plaćanja svih prekovremenih sati pod izlikom da nisu točni, poslan je 
nalog svim niže rangiranim rukovoditeljima da moraju raditi i duže od 16 sati, ali da im to neće 
biti plaćeno pod izgovorom da se provodi restrukturiranje u tvrtci. Sadašnja rješenja Uprave 
su neprovediva, problem je što HAC-ONC uopće nema sredstava da provede restrukturiranje, 
da bi netko otišao s otpremninom. Pitanje restrukturiranje Uprava želi riješiti angažiranjem 
vanjskog konzultanta, odvjetničkog ureda koji bi trebao provesti bodovanje i restrukturiranje. 

Mi kao sindikat nećemo sudjelovati u tome dok god nemamo jasne smjernice u kojem smjeru 
ide tvrtka, na koji način će se provesti restrukturiranje i na koji način će se isplatiti otpremnine. 
Kako imamo i nedostatak ljudi, otpuštanje operative ne dolazi u obzir. 

EBRD će refinancirati dug HAC-a u iznosu od 300 milijuna eura u ožujku 2016., 50 milijuna 
eura rezervirano je za restrukturiranje sva tri društva, a 500 tisuća eura rezervirano je za 
konzultanta koji bi to odradio. 

Moj prijedlog je da unutar HAC-ONC-a osnujemo svoj tim ljudi koji će za HAC-ONC napraviti 
mapu poslova, da naši predstavnici sudjeluju u cijelom procesu restrukturiranja kako bi 
zaštitili interese radnika, ali i da imamo direktnu informaciju iznutra. Plan je aktivno 
sudjelovanje u reorganizaciji te da u ožujku imamo gotov dokument za sva tri društva, mapu 
poslova i kojim će smjerom ići svaka tvrtka. 

M. Stanić - Jasne prijedloge za restrukturiranje još nismo čuli, no nećemo dopustiti da se išta 
radi mimo zakona, da se skraćuju bilo kakvi rokovi. Mislim da bi bilo neozbiljno u ovom 
trenutku ići u nekakve veće zahvate jer će sa parlamentarnim izborima vjerojatno doći novi 
ljudi, novi planovi. Što se tiče angažiranja vanjskog suradnika koji će snimiti stvarnu situaciju - 
teško da bi se mogao izraditi dobar program restrukturiranja jer da bi se to kvalitetno odradilo, 
potrebno je više novca. 

A. Kasunić otvara raspravu. 

I. Muminović - Dugo smo u sindikatu i nažalost, možemo konstatirati da puno ovisimo o 
politici. Doći će izbori, ne znamo hoće li se promijeniti vlast pa donijeti i novu upravu ili neće, 
no nemamo dugoročnu strategiju o tome što mi možemo napraviti. Postoji prostor za 
restrukturiranje, to se može učiniti i prirodnim odljevom ljudi riješiti, da bi bilo što bezbolnije, a 
postoji i mogućnost prekvalifikacija. 

I. Pintar - Problem je što se stalno povećava administracija. Jedno od rješenja moglo bi biti 
spajanje društava. 

A. Kasunić - Ideja spajanja HAC-a i HAC-ONC-a je moguća, trenutačna vlast načelno 
podržava tu ideju, ali to se, bar dok ne prođu izbori, neće dogoditi. Apsolutno je prihvatljiva 
ideja da se mi svi ponovno spojimo u jednu veliku tvrtku koja bi imala velike prihode, a male 
troškove. 



G. Jovančević - Mislim da tu nije pitanje restrukturiranja jer to možeš napraviti ako imaš plan i 
onda znaš u kojem smjeru se ide. Problem je što apsolutno nema plana, zasad se odustalo 
od monetizacije, no to opet može postati aktualno nakon izbora. Zato moramo u svakom 
trenutku imati pripremljen plan jer HAC ostvaruje veliki prihod, reprogramom zaduženja ćemo 
i dalje biti profitabilna tvrtka i na taj način ćemo sačuvati sadašnja radna mjesta, a možda i 
otvoriti nova jer možemo proširiti djelatnost i na restorane, odmorišta, telekomunikacije, 
optičke kablove. 

Bojan Vivoda, ARZ - Onih dodatnih 12 milijuna kuna ušteda bez problema bi se našlo u 
tehnološkim unapređenjima i preraspodjeli ljudi na poslove koje sada rade vanjske tvrtke za 
veliki novac. 

T. Matković - Što se tiče organizacije posla, istovremeno radiš više vrsta poslova, malo nas je 
i podjela poslova kod nas ne funkcionira kako bi trebala funkcionirati. 

D. Šantak - Izuzetno smo profitabilna tvrtka, reprogramom duga možemo izaći iz trenutačne 
situacije, a ima prostora i za unapređenje načina rada da se uopće ne mora govoriti o višku 
ljudi. Mi najbolje znamo gdje je odljev novca i gdje se on može iskoristiti. 

D. Franković - Sad imamo priliku utjecati na nešto, a pokazali smo da imamo tu moć i sada bi 
definitivno trebali snimiti situaciju, osnovati svoj tim ljudi i na proljeće ništa bez nas ne može i 
ne smije proći. 

Odluka: 

- Aktivno sudjelovanje u planu reorganizacije. 

- Do ožujka 2015 članovi sindikata će izraditi mapu poslova, samostalno ili u timu s 
upravom. 

- Za HAC-ONC inzistiranje na stručnom timu sa članom Uprave koji će mapu poslova 
raditi javno i izraditi dokument koji će sadržavati prijedlog na kojemu će se inzistirati 
kada dođe do restrukturiranja. 

Odluka je prihvaćena jednoglasno. 

A. Kasunić - Na prijedlog unutarnje kontrole oko 50-60 ljudi pozvano je na otvaranje video 
nadzora, a da se nije poštivala procedura Pravilnika o video nadzoru (članak 4 i 5). Dopisi u 
kojima se ukazuje na nezakonitost takvih postupanja poslani su Upravi jer u Pravilniku stoji 
kako se svakom radniku mora obrazložiti zašto ga se poziva na otvaranje video nadzora 
(pritužba korisnika, zaštita imovine društva, osobna zaštita ili zaštita napada od korisnika). 
Ako razlog nije naveden - ne može se otvoriti video nadzor, u suprotnom je svaki takav 
pregled nezakonit. 

3. Razno 

Odluka 

Veteranski nogometni klub - 2.000,00 kn; Đuro Curić- Gašparević - 2.500,00 kn; 
Vatrogasna postrojba Sv. Rok - 1.000,00 kn; Kristijan Knežević - 2.000,00 kn; Dario 
Dolić - 2.000,00 kn; Dominik Krijan - 2.500,00 kn; Božo Rajić - 2.500,00 kn; Božena 
Romić - 1.500,00 kn; Mario Čabraja - 2.500,00 kn 

Odluka prihvaćena sa 49 glasova ZA, 1 glas PROTIV 
  
Sastanak je završio u 13.50 sati. 
  
  
Nezavisni cestarski sindikat 
Podružnica Hrvatske autoceste 
Anđelko Kasunić 

 


